
Itä-Uudenmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuuston lausunto 
palveluverkkosuunnitelmasta vuosille 2025–2026 

 

Itä-Uudenmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuusto on kokouksessaan 23.10.2024 käsitellyt 
hyvinvointialueen palveluverkkosuunnitelmaa/strategiaa vuosille 2025–2026. 
Palveluverkkosuunnitelma synnytti nuorisovaltuutettujen keskuudessa keskustelua ja 
kannanottoja.  

 

Keskustelun keskiössä oli pienempien kuntien hyvinvointi – ja terveyspalveluiden 
lakkauttaminen. Myrskylän, Lapinjärven ja Pukkilan hyvinvointiasemien lakkauttamista 
pidetään nuorisovaltuustossa huonona ideana, sillä silloin palvelut karkaavat monelta kovin 
kauas. Erityisesti Pukkilassa on terveysasemaa pidetty hyvänä ja toimivana, sillä samassa 
kiinteistössä on myös monipuolisesti muita palveluita, kuten kuntosali.  

 

Itä-Uudenmaan nuorisovaltuusto toivoo myös, että ennen leikkaustoimien hyväksymistä olisi 
niiden kansanterveystaloudelliset vaikutukset laskettu ja nämä tiedot avoinna kaikille. 
Laskelmat voitaisiin toteuttaa esimerkiksi ”asuttavuusindeksin” avulla, eli siten, että indeksi 
ottaisi huomioon eri alueiden/taajamien palvelutason tällä hetkellä (eli ennen muutosta) ja 
sitten indeksi kertoisi kuinka palvelutaso mahdollisesti muuttuisi leikkauksien jälkeen.  

 

Lopuksi Itä-Uudenmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuusto haluaisi myös osoittaa 
solidaarisuutta alueen vanhuksille ja pitää vanhuspalveluiden leikkaamista ikävänä ja 
huonosti valmisteltuna päätöksenä, sillä palveluiden leikkaamisessa ei ole otettu huomioon 
nykyisen palvelun laatua ja sitä, kuinka palveluiden laatu tulee muuttumaan leikkauksien 
jälkeen.  

 

Itä-Uudenmaan hyvivointialueen nuorisovaltuusto yksimielisesti 

Porvoo, WSOY-talo 

23.10.2024 

 

 

 



 

Östra Nylands välfärdsområdets ungdomsfullmäktiges utlåtande om 
serviceplansstrategin för åren 2025–2026 

 

Östra Nylands välfärdsområdets ungdomsfullmäktige behandlade på sitt möte den 
23.10.2024 välfärdsområdets serviceplansstrategi för åren 2025–2026. Serviceplansstrategin 
väckte diskussion och ställningstaganden bland ungdomsfullmäktiges ledamöter. 

 

I fokus för diskussionen var nedläggningen av välfärds- och hälsovårdstjänster i mindre 
kommuner. Nedläggningen av välfärdscentralerna i Mörskom, Lappträsk och Pukkila ses som 
en dålig idé av ungdomsfullmäktige, eftersom tjänsterna i så fall skulle bli väldigt svåra att nå 
för många. Särskilt hälsostationen i Pukkila har ansetts vara bra och fungerande, eftersom det 
finns flera andra tjänster i samma byggnad, som exempelvis ett gym. 

 

Östra Nylands ungdomsfullmäktige önskar också att de folkhälsovårdsekonomiska 
konsekvenserna av nedskärningarna beräknas och görs tillgängliga för alla innan beslutet om 
nedläggning godkänns. Beräkningarna skulle kunna göras med hjälp av ett "boendeindex" som 
skulle ta hänsyn till servicenivån i olika områden/tätorter i nuläget (dvs. före förändringen) och 
sedan visa hur servicenivån eventuellt skulle förändras efter nedskärningarna. 

 

Slutligen vill Östra Nylands välfärdsområdets ungdomsfullmäktige också uttrycka solidaritet 
med områdets äldre invånare och ser nedskärningar i äldreomsorgen som ett beklagligt och 
dåligt förberett beslut, då nedskärningarna inte beaktat kvaliteten på den nuvarande servicen 
och hur servicenivån kommer att förändras efter nedskärningarna. 

 

Östra Nylands välfärdsområdets ungdomsfullmäktige enhälligt   

Borgå, WSOY-huset   

23.10.2024 


